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Ontwikkelingen in de zorg en op andere terreinen  
 waar ouderen mee te maken hebben of krijgen.  

 

Impressie van de bijeenkomst van oudere leden van de PvdA in Drenthe  
op 3 oktober 2016 in dorpshuis De Weidehoek in Wijster 

 

 
 

Speciale gasten zijn dit keer: 

 Margreeth de Boer over ‘Dit is geen Bejaardennota” 

 Tineke Witteveen-Hevinga, gespreksleider 

 Cees Bijl over zijn overstap naar de provincie 

 Hans Konst over ontwikkelingen in de zorg. 

 

 
 

Tineke Witteveen-Hevinga, 
gespreksleider 

 

Tineke Witteveen-Hevinga 
 

Tineke – tot voor kort woonachtig in Hoogeveen, maar 
een tijdje geleden verhuisd naar het Groningse 
Noordbroek – heeft tal van functies vervuld, waaronder 
het Kamerlidmaatschap. Tegenwoordig houdt zij zich 
onder meer bezig met de zorg, landelijk maar ook in 
Noordbroek, waar een dorpsinitiatief probeert een 
doorstart mogelijkte maken van een woonzorgcentrum, 
dat dreigt gesloten te worden. 
 

 

Hans Konst over grote veranderingen in de 
zorg 
 

Opmerkelijke loopbaan 
Hans Konst is opgeleid als huisarts, wordt daarna verpleeg-
huisarts, stapt over naar de politiek, wordt gedeputeerde van 
Fryslân maar is weer teruggekeerd naar de zorg als specialist 
ouderengeneeskundige. En daar heeft hij geen spijt van. 
 

Ontwikkeling in de geneeskunde 
Aan de hand van enkele voorbeelden laat Hans zien hoe 
groot de veranderingen in de geneeskunde en zorg in de 
laatste decennia zijn geweest: 

 Ondanks de toenemende vraag naar zorg, zijn de 
ziekenhuizen de helft kleiner dan 30 jaar geleden. 
Ziekenhuizen worden steeds meer behandelcentra. 

 Het aantal mensen dat 100 jaar wordt, is groter geworden. 
Zij kunnen nog heel wat, maar dat brengt voor de zorg ook 
problemen met zich mee. 

 De meeste mensen die nu worden geopereerd zijn 75 jaar 
of ouder. Vroeger was het ondenkbaar dat mensen bij deze 
leeftijd werden geopereerd.  
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 Er zijn steeds meer mensen met een 
chronische ziekte die nog van alles kun-
nen, en er zijn steeds meer mensen die 
lijden aan ziekten die niemand wil heb-
ben, zoals MS, Parkinson en dementie. 

 Intensieve zorg wordt niet alleen in het 
verpleeghuis gegeven, maar ook bij 
mensen thuis. 

 

Geneesmiddelen 
Veel oudere mensen slikken veel verschil-
lende soorten pillen, een verschijnsel dat 
aangeduid wordt met polyfarmacie. 
Geneesmiddelen worden vaak gegeven om 
een ziekte te voorkómen, zoals pillen tegen 
hoge bloeddruk of cholesterol.  
Een vuistregel is dat van de 5 mensen die 
preventief pillen slikken, er één ziek zou 
worden wanneer zij de pillen niet slikken. 
 

Als reactie op een opmerking uit de zaal 
zegt Hans Konst, dat de lang bestaande, 
gewone geneesmiddelen doorgaans goed-
koop zijn, en dat het juist de nieuwe 
medicijnen zijn die veel kosten. Omdat deze 
medicijnen vaak door een kleine groep 
mensen gebruikt worden en de fabrikant de 
ontwikkelingskosten wil terugverdienen. 

Toekomst 

 Steeds meer ouderen en minder 
jongeren. Dat is de toekomst. Om in het 
tekort aan handen aan het bed te 
voorzien, zullen er mensen van buiten 
moeten worden gehaald. 

 Het invoeren van innovaties zoals 
domotica kan een manier zijn om iemand 
nog net thuis te laten blijven. 

 De eenzaamheid onder mensen zal 
groter worden. We hebben daar nog geen 
goed antwoord op. 

 Hans is geen voorstander van 
marktwerking in de zorg. 

 Is de ontwikkeling van langer zelfstandig 
wonen wel zo gunstig voor mensen? 
De tijd is te kort om daar uitgebreid op in 
te gaan. Hans Konst heeft wel 
vastgesteld dat mensen meer een LAT-
relatie aangaan dan samen gaan wonen. 

 
Euthanasie 
 Op vragen uit de zaal over euthanasie wordt 
opgemerkt dat dit onderwerp beter in een 
aparte bijeenkomst aan de orde kan komen. 
De Werkgroep Ouderenbeleid of en zo ja 
hoe dit georganiseerd kan worden.  

 

Pauze 
 

 
 

 

Cees Bijl: “Ik was toe aan iets anders,  
maar dit had ik niet verwacht.” 

  
Overstap 
Na zo lang burgemeester van Emmen te zijn 
geweest, wilde Cees Bijl wel eens op een 
andere plek de publieke zaak dienen. Maar 
dat hij door de Statenfractie zou worden 
gevraagd om de plaats in te nemen van Ard 
van der Tuuk, had hij nooit verwacht. Cees is 
nu lid van GS en heeft beslist geen spijt van 
de overstap. 

Waar Cees Bijl over gaat 
De onderwerpen, waar Ard van der Tuuk zich 
mee bezig hield, heeft Cees Bijl grotendeels 
overgenomen. Bovenaan de lijst staan 
‘Financiën’ en ‘Cultuur’. ‘Wonen’ is toege-
voegd; Cees vindt dat volkshuisvesting te 
lang buiten beeld is geweest. Hij wil samen 
met de gemeenten proberen om volkshuis-
vesting weer terug te krijgen op de agenda. 

http://www.provincie.drenthe.nl/organisatie-bestuur/gedeputeerde-staten/heer-bijl/
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Cultuur 
De Cultuurnota was net een week daarvoor door 
PS aanvaard. Als het om cultuur in Drenthe gaat, 
vindt Cees belangrijk dat: 

 Alle kinderen mee moeten kunnen doen 

 Kleinvormige cultuuruitingen een kans krijgen 

 Cultuur laagdrempelig moet zijn 

 Er een goede spreiding is, zodat cultuur er 
voor iedereen in Drenthe is. 

 

Schaalvergroting 
Cees wil wat terughoudend zijn als het om schaal- 
vergroting gaat. Als je het wel doet, moet je 
bereikbaar blijven voor mensen. En er moet meer 
aandacht zijn voor mensen die niet zo vaardig zijn 
op de website. 
 

Waterschap 
De provincie heeft het toezicht op de waterschap-
pen. Vanuit de PvdA is er vooral aandacht voor de 
tarieven en de waterkwaliteit. 

 

 
 

Cees Bijl 

  

 
 

Margreeth de Boer: We hebben nog onvoldoende zicht 
op de gevolgen van de vergrijzing voor de samenleving 

 
 

 
 

Margreeth de Boer (archieffoto) 

Wat betekent het als het in de toekomst veel vaker 
voorkomt dat mensen nog 30 à 40 jaar na hun 
pensionering in betrekkelijk goede gezondheid te 
gaan hebben? Wat voor gevolgen heeft dat voor de 
oudere mens èn voor de samenleving als geheel? 
 

Er wordt nog te weinig over nagedacht en als het al 
gebeurt over een bepaald aspect, stemt dat niet altijd 
vrolijk. Voorbeeld: Het Planbureau voor de 
Leefomgeving voorziet dat de aanwas aan ouderen 
de mantelzorg op zich kan nemen. Willen we dat 
wel? Gaat dat bijv. niet ten koste van mensen met 
een laag inkomen?   
 

Margreeth vindt dat we niet kunnen wachten met het 
ontwikkelen van een visie om tijdig ontwikkelingen bij 
te sturen.  
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Om de discussie binnen de PvdA op gang te 
brengen heeft Margreeth de Boer, samen 
met Albert Huizing en Luuc Christensen, 
enkele van de vraagstukken die zich in de 
komende decennia voor gaan doen, 
beschreven in: ‘Dit is geen Bejaardennota’.  
 

Na de verkiezingen op 15 maart 2017 zal het 
partijbestuur bezien hoe een verdere 
verdieping van het vraagstuk binnen de 
PvdA gestalte kan krijgen.  

Afsluiting  
 

Nadat Tineke Witteveen de sprekers 
bedankt heeft voor hun bijdragen, sluit Albert 
Huizing als voorzitter van de Werkgroep 
Ouderenbeleid de bijeenkomst af. 
 

Foto’s 
Van de gemaakte foto’s zijn er 24 op deze 
website geplaatst; ze zijn genummerd van 
IMG_1411 t/m IMG_1477. 
 

 

 
 
 
Drenthe, 18 oktober 2016 

https://ouderenbeleiddrenthe.pvda.nl/wp-content/uploads/sites/471/2016/06/Dit-is-geen-Bejaardennota-definitief.pdf
https://www.flickr.com/photos/123594746@N04/?
https://www.flickr.com/photos/123594746@N04/?

